

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN SYED IBRAHIM BIN SYED NOH

TARIKH : 20 .03. 2019 (RABU)

Tuan Syed Ibrahim bin Syed Noh [Ledang] minta **MENTERI PERDAGANGAN DALAM NEGERI DAN HAL EHWAL PENGGUNA** menyatakan apakah perancangan Kementerian dalam membantu meningkatkan kemajuan perniagaan penjaja dan peniaga kecil.

JAWAPAN

Tuan Yang Di-Pertua,

Berdasarkan Garis Panduan Perusahaan Kecil dan Sederhana (PKS) Kebangsaan yang dikeluarkan oleh SME Corp, penjaja dan peniaga kecil dikategorikan di bawah kategori mikro iaitu entiti perniagaan yang mempunyai jualan tahunan kurang daripada RM 300 Ribu atau bilangan pekerja yang kurang daripada 5 orang.

Tuan Yang Di-Pertua,

Adalah menjadi tanggungjawab Kementerian untuk mengawal selia industri penjaja dan peniaga kecil. Sehubungan itu, pelbagai program dirancang untuk membantu meningkatkan kemajuan perniagaan penjaja dan peniaga kecil.

Program-program yang telah dirancang adalah merangkumi **latihan peningkatan, pengukuhan dan pemantapan dalam usaha mentransformasi minda, bentuk dan sistem perniagaan** penjaja dan peniaga kecil sedia ada.

NO. SOALAN : 5

Kementerian juga menyediakan **platform khusus di peringkat Negeri dan Kebangsaan** untuk memberi ruang kepada penjaja dan peniaga kecil menyalurkan input melalui Persatuan Penjaja dan Peniaga Kecil kepada Kementerian dalam merancang, menggubal dasar, strategi, program dan aktiviti yang sesuai bagi meningkatkan kemajuan perniagaan penjaja dan peniaga kecil. Untuk makluman, bagi tempoh 2017 sehingga 2018 lebih kurang 2274 bilangan peserta yang menyertai kursus latihan yang disediakan oleh pihak kementerian bagi melahirkan penjaja dan peniaga kecil yang mampan.

Walau bagaimanapun terdapat pelbagai program dan inisiatif yang turut dilaksanakan oleh agensi melalui kementerian seperti Majlis Amanah Rakyat (MARA) di bawah Kementerian Pembangunan Luar Bandar, TEKUN di bawah Kementerian Pembangunan Usahawan, FAMA di bawah Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani dan lain – lain.

Memandangkan inisiatif - inisiatif pembangunan penjaja dan peniaga kecil dilaksanakan oleh pelbagai kementerian, maka pihak kementerian sedang dalam usaha bagi mengkoordinasi usaha – usaha dan inisiatif yang dilaksanakan oleh kementerian yang berkaitan dalam pembangunan penjaja dan peniaga kecil di seluruh negara agar program pembangunan yang dilaksanakan dapat dilakukan secara komprehensif dan holistik.